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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az interpelláció címe: "Előre a napi 500 áldozat felé, avagy még messze nem vagyunk túl a 
járvány nehezén" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

„A járvány elleni védekezés sikerét Magyarország emberéletekben méri” - nyilatkozta ön 
szeptember 4-én. Most, hogy túl vagyunk a járvány 16 ezredik áldozatán, ezt valahogy nem 
hangsúlyozza annyira. Ez nem is meglepő, hiszen öles léptekkel haladunk előre abban a rangsorban,
amely a világ országait a COVID-19 áldozatainak lakosságarányos száma szerint állítja sorba. 
Február közepén Magyarország még a tizedik helyen állt ezen a listán, március 2-án megelőztük a 
hírhedten rossz teljesítményt fölmutató Egyesült Államokat, március 9-én pedig már dobogós 
helyezésünk volt a halállistán: a járvány adatait világszerte összegző Johns Hopkins egyetem 
kimutatása szerint a 100 ezer lakosra jutó COVID-áldozat csak Mexikóban és Peruban volt 
magasabb, mint nálunk. Soha ekkora nem volt a 24 óra alatt regisztrált új fertőzöttek száma, soha 
ennyi fertőzöttet nem kellett kórházban ápolni, és soha ennyien nem szorultak még gépi 
lélegeztetésre – márpedig a tapasztalatok szerint a 800-nál több lélegeztetőgépre kapcsolt beteg 
jelentős része nem reménykedhet a fölépülésben. Aligha csodálható tehát, hogy a Washingtoni 
Egyetemen működő és kellemetlenül pontos előrejelzéseiről elhíresült Egészségügyi Mérési és 
Értékelési Intézet becslése szerint március végére napi 500 halálesettel kell számolnunk és júliusig a
járvány magyarországi áldozatainak száma el fogja érni a negyvenezret. Miközben pedig ön 
december közepén azt állította, hogy egyetlen hétvége alatt be tudnának oltani mindenkit, aki kéri, a
múlt hétvégén 74 ezer ember tervezett beoltásával is csúfos kudarcot vallottak.

Hogy is állunk akkor a védekezés emberéletekben mért sikerével, miniszterelnök úr?!


